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Město známe i neznáme
Zdař Bůh!

Již několik měsíců probíhají práce na jihovýchod-
ní větvi silničního obchvatu našeho města. Po 
skrývce zeminy na vytipovaných lokalitách na čas 
nahradili stavebníky archeologové. Záchranný 
archeologický výzkum zvláště při větších staveb-
ních investicích je naštěstí dnes již standardem 
podloženým zákonem.
Záchranný archeologický výzkum již skončil. 
O jeho výsledcích se mohla veřejnost dozvědět 
z několika zpráv v regionálním tisku. Zajímavé 
a některé svým významem výjimečné objevy 
opět rozšířily poznatky o počátcích dolování stří-
brné rudy, a tím i historie Brodu, jehož prvotní 
rozvoj s ním byl úzce spjat. Pod Strážným vrchem 
blíže samotě U Pšeničků se podařilo odkrýt po-
zůstatky středověkého komplexu úpravy rud 
a tavírny.
Středověká sláva brodských stříbrných dolů ne-
vydržela příliš dlouho, snadno dostupná ložiska 
rudy nehluboko pod povrchem se po několika 
desetiletích na počátku 14. století již dosti vyčer-
pala, další těžba za tehdejších podmínek přestá-
vala být rentabilní a zájem panovníka i důlních 
podnikatelů se přesunul na bohaté doly v Kutné 
Hoře. 
V průběhu dalších staletí se ještě v menší míře 
udrželo dobývání rud v revíru kolem Stříbrných 
Hor a Utína. Ovšem ani stará horní díla v bez-
prostředním okolí Brodu neupadla tak zcela v za-
pomenutí. Čas od času bývaly staré doly mezi 
Mírovkou a Svatým Křížem ohledány hormistry 
a podávány o nich zprávy zemským stavům a pa-
novníkovi. 
Konkrétní pokusy o obnovu dolování se však da-
tují až do poslední třetiny 18. století a souvisejí 
se zvýšeným zájmem státu o využití všech do-
stupných ložisek drahých kovů v duchu tehdejší 
národohospodářské teorie merkantilismu. V se-
dmdesátých letech 18. století byly staré doly ně-
meckobrodského revíru prozkoumány jihlavským 
hormistrem Johanem Christianem Fischerem. 
S jeho mapou stříbrných dolů se mohli seznámit 
návštěvníci výstavy Baroko na Havlíčkobrodsku 
v roce 2014. Základem pro obnovu dolování bylo 
otevření štoly Marie Terezie u Mírovky, která se 
měla stát jakousi páteří k novému využití starých 
důlních děl. Vedla ve značné hloubce a dosáhla 
délky téměř jednoho kilometru do roku 1808, 
kdy byly práce zastaveny v důsledku probíhají-
cích napoleonských válek.
Zajímavou epizodou v dalších pokusech o znovu 
obnovení dolů je pro nás několikaletá činnost 
Těžířstva sv. Jana Nepomuckého v  padesátých 
letech předminulého století, neboť se do něho 
zapojili i někteří brodští měšťané. Přehled po-
dílníků společnosti byl zajímavou směsicí jmen 
osob nejrůznějších profesí (nemajících většinou 
s hornictvím do té doby nic společného) nejenom 
z okolí Brodu, ale i ze vzdálenějších měst a obcí. 
Na prvních místech mezi nimi figurují šlechtičtí 
velkostatkáři (Hohenzolern Sigmaringen ze Što-
ků, Dobřenští z Chotěboře, Sylva Tarouca z Po-
hledu), dále majitelé nebo pachtýři dvorů (např. 

Josef Kraus z Lípy, Josef Cikánek z Mírovky), ale 
najdeme mezi nimi i příslušníky svobodných 
povolání (lékaře, lékárníky, advokáty), úředníky, 
řemeslníky a jednoho vládního radu až z Vídně. 
Určitou míru serióznosti celému podniku zajisté 
dodávala také účast okresních hejtmanů z Ně-
meckého Brodu a Chotěboře. Z Broďáků drželi 
podíly v těžířstvu některé přední osobnosti teh-
dejšího života ve městě, jako např. notář Eduard 
Brzorád, majitel papírny Tomáš Halík, lékárník 
Josef Kabeláč, stavitel Martin Urban, rodina 
Menšíkova, kupec František Havlíček a dokonce 
i jeho bratr Karel Havlíček, známý novinář. Mezi 
podílníky byla zapsána i německobrodská obec 
a měšťanský pivovar. Celkem upsalo 87 subjek-
tů téměř 40 podílů, značná část z nich se totiž 
účastnila jenom zlomky podílu, nejčastěji jednou 
polovinou nebo čtvrtinou. Podle největšího po-
čtu vlastněných podílů (5) by bylo možno pova-
žovat za jednoho z iniciátorů založení těžířstva 
Eduarda Krziwanka, statkáře z Věže, který také 
aktivně působil v jeho výboru. Neméně aktivní 
byl František Havlíček, po nějaký čas vykonával 
funkci předsedy výboru společnosti. Oba se znali 
z jiného druhu podnikání, když spolu v té době 
provozovali olejnu v Květinově. 
Těžířstvo se na počátku zaměřilo na obnovu dolu 
Jan (odtud také jeho název), nacházejícího se prá-
vě nedaleko nedávno prozkoumané archeolo-
gické lokality U Pšeničků. Nad údolím Stříbrného 
potoka si také zřídilo havírnu, kde byla přípravna, 
úpravna rudy, tzv. kavna (objekt nad důlní šach-
tou) a byt štajgra. Pod vedením štajgra Franze 
Mindla pracovalo devět horníků ve dvou osmi-
hodinových směnách. Současně se společnost 
snažila celkem logicky o vyzmáhání (obnovu) štoly 
Marie Terezie, která byla klíčem k celé soustavě 
starých dolů, jak potvrdil aktuár vrchního báňské-
ho úřadu v Příbrami Zahálka, jehož si společnost 

pozvala v roce 1854 k posouzení svých horních 
děl. Na mnoha místech byly zjištěny rudné žíly 
leštěnce olovnatého obsahující od jednoho do 
dvanácti lotů stříbra (1 lot = 17,5 gramu) přepočí-
táno na jeden cent rudy (1 cent = cca 56 kg). Přes 
optimistickou zprávu výboru o dalším možném 
rozvoji podnikání na základě Zahálkova dobrozdá-
ní si vyžádala obnova dolů nemalých prostředků. 
Hospodaření těžířstva zůstávalo víceméně pasivní 
a výbor vypisoval tzv. zubuss, doplatek na úhradu 
nákladů na těžbu, který například v roce 1854 činil 
16 zlatých na jeden podíl, což nebyla pro některé 
menší podílníky částka rozhodně zanedbatelná. 
Zdá se, že většina zúčastněných neměla dostatek 
vytrvalosti a finančních prostředků, aby po delší 
čas investovala podle nich do nejistého podniku, 
a společnost mohla obtíže překonat. Těžířstvo se 
tak nakonec rozešlo.
Na snahy vzpomínaného těžířstva navázala 
od šedesátých let 19. století skupina pruských 
podnikatelů, která si opatřila kutací práva v ně-
kolika lokalitách starých dolů. Řízením prací 
pověřila známého báňského odborníka Johan-
na Hönigera, který měl za sebou již zkušenosti 
s obnovou starých dolů na barevné a drahé kovy 
z Jeseníků a Krušných hor. Ovšem i těžba této 
společnosti probíhala s proměnlivými výsledky. 
Po Hönigerovi, který se natrvalo usadil v Mírov-
ce, kde také v roce 1892 zemřel, zůstaly zajímavé 
mapy zdejších hornických okrsků a pojednání 
o stříbrných dolech v okolí Brodu, jichž byl sám 
autorem. Poslední chabé pokusy o obnovu těžby 
na štole Marie Terezie se datují do období prv-
ní světové války v letech 1916–1917 za obecné 
nouze o kovy.
(Za pobídku k napsání tohoto článku vděčím Ing. 
Zdeňku Vyoralovi a za cenné rady děkuji Mgr. 
Pavlu Rousovi)
 Miloš Tajovský

Podoba havírny Těžířstva sv. Jana Nepomuckého v  roce 1854 na litografii z dílny  
německobrodského tiskaře Alberta Riedla, který byl také jedním z podílníků společnosti.
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Stezka pro pěší a cyklisty povede až do Herlif, 
zprovozněna bude spolu s obchvatem

Zastupitelé města dali zelenou výkupu po-
zemků pro vybudování zbývajícího úseku 
cyklostezky do Herlif, která bude pro obyva-
tele této osady velmi důležitá po dokončení 
jihovýchodního obchvatu města. V současné 
době se dokončuje projektová dokumentace 
stavby. Komunikace pro pěší a cyklisty v dél-
ce zhruba 230 m povede od konce stávající 
stezky až do Herlif a v základní šířce bude činit 
2,5 m. Její povrch pokryje asfaltobeton.
„Cyklostezka je navržená jako mimoúrovňová. 
Vzhledem k tomu, že bude křížit jihovýchod-
ní obchvat města, který je nyní ve výstavbě, 
je její zprovoznění podmíněno dokončením 
této stavby,“ upřesnil vedoucí odboru rozvoje 
města Josef Beneš. 

Město plánuje i dokončení cyklostezky 
do Perknova

Konkrétních obrysů nabývá i pokračování cyk-
lostezky do Perknova, která povede od okruž-
ní křižovatky ulic Ledečská–Králíčkova po za-
čátek chodníku v Perknově. Její délka bude 
zhruba 650 m. V současné době se dokončuje 
projektová dokumentace stavby a výkupy po-
zemků, které jsou s majiteli již předjednány. 
Součástí stezky bude dešťová kanalizace a ve-
řejné osvětlení. Pokud půjde vše podle plánu, 
tuto stavbu by zastupitelé mohli zařadit do 
plánu investic již na příští rok. 

Zastupitelé dorovnali u některých staveb 
koeficient daně z nemovitosti 

Zastupitelé na svém posledním jednání upravili 
koeficient daně z nemovitosti. Jedná se pouze 
o narovnání ve specifických případech, např. 
u některých samostatně stojících staveb.
Konkrétně se jedná o garáže, které jsou vy-
stavěné odděleně od obytných domů, stavby 
určené k individuální rekreaci a stavby pro 
podnikání např. v průmyslu, stavebnictví, do-
pravě či energetice. Dorovnáním koeficientu 

na 1,5 u vyjmenovaných nemovitostí se zvý-
ší ročně příjem do rozpočtu města zhruba 
o 3,5 mil. Kč. Obecně závazná vyhláška, která 
výši daně z nemovitosti nově upravuje, nabý-
vá účinnosti dnem 1. 1. 2021.
Příklady výpočtu daně u vybraných druhů 
staveb (u ostatních druhů se koeficienty ani 
sazba nemění):  
1) Stavba k k individuální rekreaci 50 m2 bez 
nadzemního podlaží  
daň 2020 – 600 Kč  
daň 2021 – 900 Kč  
2) Garáž vystavěná odděleně od obytného 
domu 25 m2 
daň 2020 –  400 Kč  
daň 2021 –  600 Kč  
3) Stavba pro podnikání v průmyslu 200 m2, 
dvě nadzemní podlaží 
daň 2020 – 4 600 Kč  
daň 2021 – 6 900 Kč

Výnos daně z nemovitých věcí je příjmem 
obce, na jejímž území se nemovitost nachá-
zí. Nejedná se o daň sdílenou, ale svěřenou 
– tzn., že do rozpočtu obce plyne celý výnos 
této daně, který byl vybrán na jejím území.  

Na tréninkovou sportovní halu by město 
přispělo 15 mil. Kč

Tělovýchovná jednota Jiskra Havlíčkův Brod 
usiluje o získání dotace na výstavbu nové tré-
ninkové haly, která by byla propojena spojo-
vacím krčkem se stávající halou Na Ledečské 
ulici. Na celkových nákladech ve výši zhruba 
50 mil. Kč by se 15 mil. Kč podílelo město Hav-
líčkův Brod.
„Naše členská základna je velmi široká, a čím 
dál více nám scházejí tréninkové prostory. 
Proto jsme se rozhodli, že připravíme projekt 
na tréninkovou sportovní halu a zkusíme ji 
postavit za pomoci dotace,“ vysvětlil předse-
da TJ Jiskra Havlíčkův Brod Miroslav Sommer.
Obě haly by měly společné zázemí, které 
v současné době zahrnuje šest šaten se spr-
chami a dostačující sociální zařízení jak pro 
diváky, tak pro sportovce. „Naše první kroky 
směřovaly na město, kde jsme zástupcům 
představili projekt i celou naši vizi. Radnice 
nám vyjádřila podporu darováním potřeb-
ných pozemků pod halu. Zastupitelé záro-
veň rozhodli, že projekt podpoří 15 mil. Kč, 
respektive zaplatí částku do výše 30 procent 
uznatelných nákladů na výstavbu haly,“ upřes-
nil Sommer. Zbývající náklady by z velké části 
pokryla dotace z Národní sportovní agentury, 
která by v případě úspěšnosti činila 2/3 uzna-
telných nákladů. 
Rozměry haly 46 × 30 m a výška 15 m zaručí 
podmínky pro provozování všech sportů, kte-
ré se nyní odehrávají ve stávajícím zařízení. 
„V budoucnu bychom halu doplnili o telesko-
pické sklápěcí tribuny, díky kterým bychom 

v případě potřeby dokázali zachovat co možná 
největší prostor pro tréninkové účely,“ doplnil 
Sommer. Pokud by se TJ Jiskra podařilo získat 
dotaci, novou tréninkovou halu by sportovci 
mohli vyzkoušet již koncem příštího roku.

Horní část parkovacího domu na Žižkově 
ulici se otevřela řidičům, směrem k řece 

Sázavě roste další parkoviště
Od poloviny října je v provozu horní část par-
kovacího domu, který město Havlíčkův Brod 
vybudovalo u nového objektu Krajské knihov-
ny Vysočiny na Žižkově ulici.  Spodní zastřeše-
ná plocha, která je zatím z důvodu stěhování 
knihovny uzavřena, bude řidičům k dispozici 
do konce letošního roku. Další nové parkovitě 
buduje město pod knihovnou směrem k řece 
Sázavě.
Do parkovacího domu se vejde celkem 88 au-
tomobilů, pět stání je vyhrazeno pro osoby se 
zdravotním postižením. Parkoviště disponuje 
v každém patře dvěma parkovacími terminá-
ly.  První a druhou hodinu mohou řidiči vyu-
žít stání zdarma, za každou další je účtováno 
10 Kč. Placená provozní doba je nastavena 
v pracovní dny od 7.00 do 17.00 hod., v sobo-
tu pak od 8.00 do 12.00 hod. V neděli a o stát-
ních svátcích stání zpoplatněno nebude.
Pod novou budovou Krajské knihovny Vysoči-
ny směrem k řece Sázavě vzniká v současné 
době další úrovňové parkoviště, které zvýší 
kapacitu stání ve městě o 132 míst, na šesti 
z nich budou moci parkovat pouze osoby se 
zdravotním postižením. Na parkoviště povede 
příjezdová komunikace z asfaltobetonu a do-
plní ho veřejné osvětlení. Řidiči elektromobilů 
budou moci využít dobíjecí stanici. Náklady na 
stavbu, které zaplatí město ze svého rozpoč-
tu, činí 21,5 mil. Kč. Parkovací plocha začne 
sloužit řidičům v červnu příštího roku.

 Stránku připravila Alena Doležalová

Ve zkratce
Havlíčkobrodské listy na webu
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Práce na revitalizaci parku Budoucnost pokračovaly říjnu,  
první etapa se stala Stavbou roku 2019 Kraje Vysočina

První etapa revitalizace parku Budoucnost se stala vítěznou stavbou 
v soutěži Stavba roku 2019 Kraje Vysočina. Toto ocenění získala v katego-
rii Revitalizace veřejných prostor za oživení symbiózy přírody s městskou 
zástavbou. 
Do přehlídky stavebních realizací, kterou po osmnácté pořádal spolek Stav-
ba Vysočiny, se přihlásilo jednadvacet novostaveb a rekonstrukcí. S ohle-
dem na aktuální epidemiologickou situaci letos pořadatelé rozhodli vyhlásit 
výsledky v místě realizace stavby. Zástupci města Havlíčkův Brod si tak pře-
vzali cenu v parku Budoucnost. „Na radnici nás velmi těší, že se daří v našem 
městě budovat stavby, které získávají ocenění od erudovaných odborníků,“ 
okomentoval ocenění místostarosta města Libor Honzárek.
Park obdržel kromě ocenění v kategorii veřejných prostranství navíc i hlav-
ní cenu České komory autorizovaných inženýrů a techniků, kterou staveb-
ní odborníci udělují nejlepší krajské stavbě roku bez rozdílu kategorií. 
Projektového řešení revitalizace parku Budoucnost se před více než dva-
nácti lety ujal brněnský zahradní architekt Zdeněk Sendler. Stavbu zahá-
jila dodavatelská firma Chládek a Tintěra, a. s., v roce 2018, veřejnosti 
začala sloužit loni. 

Práce na revitalizaci parku letos zakončí odstranění některých dřevin
Město Havlíčkův Brod hodlá s postupnou revitalizací dle zpracované 
a schválené projektové dokumentace dále pokračovat. V souladu s cel-
kovou koncepcí obnovy parku Budoucnost a na základě rozhodnutí pří-
slušných orgánů byly v druhé polovině října odstraněny některé dřeviny. 
Vzhledem k výskytu několika druhů netopýrů a předpokládanému výsky-
tu dalších synantropních druhů muselo kácení proběhnout v podzimních 
měsících, což potvrdil svým rozhodnutím i Krajský úřad jako příslušný or-
gán ochrany přírody a krajiny. Odstranění dřevin se dotklo prostoru mezi 
kostelem a farou, hráze rybníka Hastrman a okolí AZ Centra – Střediska 
volného času.

Ocenění získalo i nové přírodovědné centrum na ZŠ Nuselská
Mezi dalšími oceněnými brodskými stavbami (čestné uznání) byla i další 
městská investice – Rekonstrukce ZŠ Nuselská za originální řešení nástav-
by a rozšiřující možnosti výuky přírodních věd. Unikátní nástavba v úrovni 
pátého podlaží školy umožňuje žákům využívat moderní technologie pro 
výuku přírodních věd. Nově zde vznikly moderní učebny pro biologii, chemii 
a fyziku s 3D projekcí, malá observatoř pro pozorování oblohy dalekohle-
dem a planetárium, ve kterém je možné sledovat astronomické procesy. 

Koronavirus účast v krajských volbách neovlivnil,  
předčila rok 2016

Ve dnech 2. a 3. října probíhaly v celé České republice volby do krajských 
zastupitelstev. V Havlíčkově Brodě byla volební účast zhruba o 4 % vyšší, 
než v roce 2016. I tentokráte získalo nejvíce hlasů hnutí ANO.
„Při volbách jsme se nepotýkali se žádnými technickými problémy, sčítání 
bylo dokončeno v sobotu po 17. hodině,“ okomentoval průběh voleb ta-
jemník městského úřadu Václav Stejskal s tím, že v  Havlíčkově Brodě se 
na volbách podílí zhruba 300 lidí, přičemž v každém z 32 volebních okrsků 
působí jeden zapisovatel. Zhruba 10 lidí zajišťuje průběh voleb přímo na 
radnici. Výsledky voleb v Havlíčkově Brodě kopírují výsledek za celý Kraj 
Vysočina. Nejvíce hlasů získalo hnutí ANO, na druhém místě skončila Čes-
ká pirátská strana a v jejím těsném závěsu ODS a Starostové pro občany.
„Volební účast činila 40,24 % (v roce 2016 činila 36,48 %). Voliči odevzdali 
celkem 7 318 hlasů, z nichž více než 99 % bylo platných,“ upřesnil Stejs-
kal. V úterý 6. října 2020 se na vzájemné povolební spolupráci domluvily 
KDU-ČSL, STAN, Česká pirátská strana, ČSSD a ODS se Starosty pro ob-
čany. Hejtmanem Kraje Vysočina se s největší pravděpodobností stane 
Vítězslav Shrek z ODS. 
Ustavující Zastupitelstvo Kraje Vysočina, které mělo proběhnout 
29. října 2020,  bylo však odloženo. Důvodem je podání návrhu na 
soudní přezkum voleb ke Krajskému soudu v Brně, kterého plně v sou-
ladu s platným právním řádem využila volební strana Pro TOP Vysoči-
nu. Nový možný termín pro svolání ustavujícího zasedání zastupitel-
stva kraje se bude odvíjet od termínu, kdy soud v dané věci rozhodne, 
resp. přesněji ode dne, kdy takové rozhodnutí nabyde právní moci. 
Soudní přezkum výsledku voleb je zákonným právem, institut soudní-
ho přezkumu výsledku voleb byl využit v případě krajských voleb na 
Vysočině poprvé v historii.

Zastoupení jednotlivých stran v Zastupitelstvu Kraje Vysočina 
po volbách 2020 (45 členů)

Název Počet mandátů
ANO 2011 10
Česká pirátská strana 7
ODS a Starostové pro občany 7
KDU-ČSL 6
Česká strana sociálně demokratická 6
Starostové pro Vysočinu 6
Komunistická strana Čech a Moravy 3

Poprvé v historii mohli voliči v izolaci či karanténě  
volit přímo z vozidla

Při krajských volbách mohli voliči poprvé v historii odevzdat hlasovací 
lístek na tzv. DRIVE-IN stanovištích. Tento způsob voleb se ale týkal 
pouze občanů, kteří měli nařízenou karanténu nebo byli v izolaci z dů-
vodu onemocnění COVID-19. DRIVE-IN stanoviště byly zřízeny v Hav-
líčkově Brodě, Jihlavě, Pelhřimově, Třebíči a Žďáře nad Sázavou. Této 
možnosti nakonec v kraji využilo 259 lidí. Nejvyšší volební účast za-
znamenali v okrese Pelhřimov, kde volilo 77 osob, nejnižší naopak na 
Havlíčkobrodsku, kde ve volební urně skončilo 26 hlasovacích lístků. 

Drive-in Počet
Havlíčkův Brod 26
Jihlava 52
Pelhřimov 77
Třebíč 48
Žďár nad Sázavou 56
Celkem 259
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Přednáška Odpovědný spotřebitel
Ve středu 23. 9. se v divadelním sále budovy AZ Centra uskutečnila 
přednáška na téma „Odpovědný spotřebitel“, kterou pořádalo město 
Havlíčkův Brod a Oblastní spolek Českého červeného kříže Havlíčkův 
Brod – Seniorpoint. Přednáška byla orientována především na pro-
blematiku udržitelného spotřebitelského chování (např. vliv reklamy 
na zákazníky a jejich nákupy, obsah palmového oleje a ,,éček“ v po-
travinách, obaly ve vztahu k produkci nadbytečných odpadů, dovoz 
potravin z celého světa v průběhu roku a jejich kvalita, produkty Fair 
trade). Na závěr město představilo nové vydání brožury Praktického 
rádce – Jak chránit životní prostředí v Havlíčkově Brodě.

Brožura Praktický rádce –  
Jak chránit životní prostředí v Havlíčkově Brodě

V průběhu října byla distribuována brožura Praktického rádce – Jak 
chránit životní prostředí v Havlíčkově Brodě do domovních schránek 
v celém městě, včetně místních částí. Pokud jste brožuru neobdrželi, 
můžete si ji od listopadu vyzvednout na Městském informačním cen-
tru v přízemí nové radnice na Havlíčkově náměstí 57, nebo je k dis-
pozici na webových stránkách města Havlíčkův Brod www.muhb.cz 
(cesta: Radnice – Odbory a oddělení – Odbor životního prostředí – 
Dokumenty odboru – Obecné informace o životním prostředí včetně 
nejčastějších otázek a odpovědí a vybrané údaje z oblasti životního 
prostředí za předchozí roky).

Komunitní služby oslavily 30 let, Fokus Vysočiny uspořádal 
festival Na vlastní duši

Zdravé město Havlíčkův Brod je úspěšně zapojeno do projektu místní 
Agenda 21. V rámci realizací akcí k udržitelnému rozvoji a podpoře 
zdraví spolupracuje s neziskovými i příspěvkovými organizacemi. Jed-
nou z těchto akcí byl festival „Na vlastní duši“ – tentokrát s podtitu-
lem „I přes překážky nám to šlape“, který uspořádal FOKUS Vysočina 
14. září na Havlíčkově náměstí.
Ten měl zážitkovou formou nejen upozornit na tématiku duševního 
zdraví, ale byl také oslavou třiceti let vzniku komunitních služeb v ob-
lasti péče o duševní zdraví v České republice. Další oslavy tak proběhly 
ve stejný den i v dalších městech republiky. 
„K oslavám se FOKUS Vysočina hrdě připojil,“ uvedl vedoucí havlíč-
kobrodského střediska organizace, která se zabývá péčí o lidi s dušev-
ním onemocněním, Martin Lukáš. Jako symbol třicetiletého výročí si 
mohli lidé připnout zelenou stužku, která je mezinárodním znakem 
pro povědomí o duševním zdraví. 
Na příchozí během slunného odpoledne čekal bohatý program. Na 
náměstí bylo připraveno mnoho workshopů, rozhovorů na pódiu, ale 

také dobré hudby. Návštěvníci se mohli dozvědět také mnoho infor-
mací nejen o FOKUSu Vysočina, havlíčkobrodském Centru duševního 
zdraví nebo například o možnostech dobrovolnictví. 
„V rámci festivalu jsme připravili celou řadu workshopů – letos jsme 
také některé z nich spojili s aktuální situací okolo koronaviru. Vycháze-
li jsme z předpokladu, že lidé mají zkušenost s omezením svých práv, 
běžného života a mohou si tak lépe představit, jak ve větší míře zaží-
vají lidé s duševním onemocněním omezení svých práv. To je trvalejší 
a bohužel ve velké míře založené na iracionálních důvodech. Dále bylo 
možné si vyzkoušet například náš Psychomat na budku, který přibli-
žuje, jaké stavy asi mohou prožívat lidé s duševním onemocněním. 
Mohli jsme si společně zbourat předsudky spojené s duševním one-
mocněním, šlápnout na témata spojená s COVIDEM-19 a karanténou, 
napsat své zážitky na tabuli bláznovství, k dispozici byla zajímavá Moz-
koherna Mindball nebo občerstvení z gastroprovozu Čistá duše. Na 
pódiu probíhaly zajímavé rozhovory o našich tématech i o práci dal-
ších organizací a skvěle nám zahrála kapela BeNEBEnd a samozřejmě 
ATMO Music,“ vyjmenoval Lukáš. 
 Podle něj se celé odpoledne, během kterého na náměstí zavítala 
spousta návštěvníků a při kterém své služby veřejnosti prezentovaly 
i další organizace, povedlo. 
„Jsme rádi, že jsme opět mohli za podpory města uspořádat akci, při 
které se snažíme bourat předsudky a stigmata spojená s duševním 
onemocněním. To je právě důvod, proč podobné akce pořádáme,“ 
podotkl na závěr Martin Lukáš. 
 Jakub Janáček, Fokus Vysočina

Maturity na brodském gymnáziu složili studenti  
vysoko nad průměrem

U státní části maturitní zkoušky se našim studentům i letos dařilo. Ve 
všech předmětech dosáhli vysoko nad celostátní průměr, například 
v matematice skončili studenti čtyřletého cyklu osmí ze všech škol 
v České republice a první v Kraji Vysočina.
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Jasnou výpovědní hodnotu mají i celkové výsledky za rok 2020. Naši 
studenti opět ve všech třech předmětech, českém jazyce, anglickém 
jazyce i matematice předčili průměrné výsledky studentů všech gym-
názií v celé republice a řadí se tedy k celorepublikovému gymnaziál-
nímu nadprůměru. V matematice, ve které se jim vedlo nejlépe, pře-
skočili republikový průměr o 21,3 % a gymnaziální republikový průměr 
o 8,5 %.
Nejpodstatnější však je, že podobných výsledků dosahují maturan-
ti brodského gymnázia dlouhodobě. Od roku 2011, kdy byla státní 
maturitní zkouška spuštěna, se brodské gymnázium pouze jednou  
v jednom předmětu dostalo těsně pod gymnaziální republikový prů-
měr, ve zbývajících 26 případech byli brodští gymnazisté průměrně 
vždy úspěšnější než jejich kolegové z ostatních gymnázií v České re-
publice. Hynek Bouchal
 ředitel Gymnázia Havlíčkův Brod

Havlíčkobrodský půlmaraton –  
„Nezastavil nás COVID 19 ani extrémní počasí“

Tuto zprávu hlásali pořadatelé 8. ročníku havlíčkobrodského půlmara-
tonu, který se uskutečnil v sobotu 26. září.
Tradiční závod s „novým kabátem“ v podobě nové trati vedoucí přes 
historické náměstí si nenechalo ujít 223 běžců. Ti však museli z důvo-
du vládních nařízení startovat po menších skupinkách z oddělených 
startovních koridorů a s časovými rozestupy. Kromě trasy půlmara-
tonu (101 běžců) byla připravena trať Lidový běh na 5km (26 běžců) 
a kategorie pro čtyřčlenné štafety (24 štafet). Na dětské závody zaví-
talo 36 mládežníků. Starty všech kategorii se mohly těšit přítomnosti 
světové rekordmanky v běhu na 800 m Jarmily Kratochvílové. 
„Jsme rádi, že 1. ročník pod naším vedením nakonec bylo možné 
uskutečnit. Těší nás také, že i přes veškeré překážky má počet běžců 
v Havlíčkově Brodě letos opět vzrůstající tendenci. Je pravdou, že ne-
bylo nic jednoduchého vymýšlet a měnit organizační struktury pár dní 
před závodem tak, aby pohromadě nebylo více než 50 osob a byla tak 
dodržena všechna nově vzniklá vládní nařízení. Další komplikací pak 
bylo extrémně nepříznivé počasí, se kterým se už museli popasovat 
sami závodníci, za což mají náš obdiv a velký dík. Poděkovat bychom 
chtěli hlavně městu Havlíčkův Brod, Technickým službám, ale také 
partnerům, kteří výrazně napomohli k realizaci celé akce,“ uvedl To-
máš Nejedlý, jeden ze členů organizačního týmu. 
Zároveň chceme poděkovat všem dobrovolníkům, kteří se na pořádá-
ní podíleli! 
V následujících dnech budou organizátoři, za přítomnosti starosty 
města Havlíčkův Brod, předávat finanční příspěvek místnímu Gymná-
ziu, ve výši 15 % z každého zakoupeného startovního čísla.
„Pro příští rok bychom chtěli závod posunout opět o příčku výš a pro-
pagovat naše krásné město a Kraj Vysočina. Proto se budeme snažit 
do Havlíčkova Brodu dostat pořadatelství Mistrovství ČR veteránů. 
Akci chceme pojmout ve stylu Sportuje celá rodina. Z tohoto důvodu 
posílíme ještě více dětské závody a termín přesuneme pravděpodob-
ně na 4. 9. 2021, kdy je vyšší pravděpodobnost lepšího počasí. Také 
bychom chtěli akci obohatit o doprovodný kulturní program,“ uvedl 
ředitel závodu Jiří Brychta.

Výsledky:
Půlmaraton Muži:
1. místo – Jiří Čivrný (01:14:44)
2. místo – Leoš Pelouch (01:15:36)
3. místo – Jan Krajcigr (01:19:04) 
Půlmaraton Ženy:
1. místo – Olga Krčalová (01:28:50)
2. místo – Jana Pilařová (01:29:38)
3. místo – Monika Tomanová (01:37:27)
Lidový běh Muži:
1. místo – Ondřej Beran (00:19:33)
Lidový běh Ženy:
1. místo – Iveta Stryalová (00:22:49)
Štafety:
1. místo – JACOBLESK (01:21:01)
2. místo – VÝBĚR Havl_Brod (01:24:01)
3. místo – ZÁPASNÍCI (01:28:43)
Dětské běhy Chlapci:
100 m: 1.místo – Nathanael Harangi (00:00:12)
400 m: 1. místo – Lukáš Sereda (00:01:19)
800 m: 1. místo – Tadeáš Severa (00:03:49)
Dětské běhy Dívky:
100 m: 1. místo – Aneta Pátková (00:00:13)
400 m: 1. místo – Zuzana Brigantová (00:01:26)
800 m: 1. místo – Michaela Medková (00:03:03)

 Tomáš Nejedlý, Havlíčkobrodský půlmaraton

Adiktologická ambulance v Havlíčkově Brodě
Závislost je past, ve které může uvíznout každý. Když z ní chce ven, sa-
motnému se mu to často nedaří. Látky, které zprvu ulevovaly a pomá-
haly, najednou vše ztěžují. Nelze bez nich ani vstát z postele. Přidává 
se nelibost okolí a konflikty. Uspokojení závislosti se stává tím nejpod-
statnějším bez ohledu na další okolnosti. Někdy tu válku člověk zkou-
ší vyhrát sám, když neuspěje, hledá odbornou pomoc. Proto existují 
adiktologické ambulance. Právě takovou již rok provozuje Kolpingovo 
dílo v Havlíčkově Brodě.
Služby Aditologické ambulance Kolping jsou bezplatné a diskrétní. Te-
rapie obvykle trvá několik týdnů až měsíců a klienti dochází na pravi-
delné schůzky. Společně s terapeuty sestavují strategii léčby, která je 
postupně osvobodí od závislosti.
„Tuto službu může využít každý, kdo si uvědomuje, že mu závislost na 
alkoholu, lécích, jídle, počítačových hrách či dalších látkách kompli-
kuje život a rád by svoji situaci změnil,“ uvádí Martina Krištofová, ve-
doucí služby a dodává: „Služba je také vhodná pro příbuzné a blízké 
závislých, kteří si mohou přijít pro informace nebo se poradit.“
Prostory ambulance se nacházejí v Rolnickém domě v ulici Nádražní 
č. 397, a to ve 4. patře, přímo naproti vlakovému nádraží. 
Objednat se lze u adiktoložky Martiny Krištofové (tel. 774 991 624), 
případně emailem na adrese martina.kristofova@kolping.cz. Další 
informace o adiktologické ambulanci můžete najít na tomto odkazu: 
www.ambulance.kolping.cz.

 Stránky připravila Alena Doležalová
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Odpadové hospodářství města
Změny odpadového hospodářství města, o kterých 
jsme vás informovali v minulém čísle, a kterými chceme 
splnit legislativní podmínky nového zákona o odpadech 
a předejít tak zvyšování poplatku za odpady, se daly do 
pohybu.
Mohli jste si všimnout, že započala první etapa, tj. evi-
dence všech nádob na směsný komunálních nádob 
(popelnic). V ulicích města se v průběhu měsíce října 
pohybovaly týmy pracovníků, které označovaly popel-
nice speciálními QR kódy. QR kódy obsahují informace 
o druhu sváženého odpadu (SKO) a přiřazeném čísle po-
pisném, ke kterému popelnice patří. Pomocí QR kódů, 
kterými budou postupně označeny všechny svážené 
popelnice ve městě, dojde při každém výsypu k evidenci 
objemu SKO v evidenčním systému ECONIT. 
Každá domácnost v Havlíčkově Brodě měla povinnost 
nachystat ve dny svozu po celý říjen všechny své (i ne-
zaplněné) popelnice na běžné svozové místo. Většina 
našich spoluobčanů vzala tuto výzvu velice zodpovědně, 
přesto se stále ještě nepodařilo označit nádoby beze-
zbytku všechny. 
Je důležité si uvědomit, že popelnice nemohou být 
zaevidovány a označeny QR kódem, když je ve svozo-
vý den příslušná domácnost nepřipraví k výsypu. Jen 
tak mohou být označeny a v následujících měsících, 
pravděpodobně od ledna 2021, zapojovány do systé-
mu svozu,tj. akceptovány k výsypu svozovým vozidlem 
Technických služeb Havlíčkův Brod (TSHB). Vidíte-li, že 
vaše nádoby nejsou QR kódem doposud označeny, 
obraťte se, prosím, s touto skutečností na ekonomický 
odbor MěÚ (kontakt eo@muhb.cz).
Proč evidujeme nádoby na SKO?
Díky evidenci popelnic bude mít v budoucnu město 
přehled o objemu SKO z domácností a od ekonomicky 
aktivních podnikatelských subjektů. Evidence pomůže 
přesněji směrovat a rozdělovat finanční náklady systému 
celého odpadového hospodářství mezi město samotné 
(samosprávu), domácnosti a ekonomicky aktivní sub-
jekty. V budoucnu pak bude například možné přistoupit 
k zavedení individualizovaných motivačních nástrojů 
pro podporu třídění odpadů v místě jejich vzniku a sní-
žení celkové produkce SKO vznikajícího na území města. 
Již v průběhu samotného označování popelnic týmy 
například zjistily, že na území města se objevuje větší 
množství popelnic, zejména u podnikatelských subjek-
tů, které nejsou oficiálně nahlášeny. Z procesu označo-
vání nádob a každodenní opakované praxe osádek svo-
zových vozidel je zřejmé, že nádoby, které jsou vyváženy 
jako SKO, často obsahují i takové odpady, které měly být 
jednoznačně vytříděny jako druhotné suroviny. Prostor 
pro zefektivnění separace odpadů je tedy velký. Navíc 
se vedle nádob, zejména u bytových domů, nacházely 
i různé „skládky“ odpadu, které nemají končit u popelnic 
a ve veřejném prostoru, ale na sběrném dvoře.
Počínaje listopadem 2020 začnou TSHB ve zkušebním 
provozu identifikovat popelnice k výsypu podle přiřa-
zených QR kódů. Popelnice vystavené ve svozový den, 
které nebudou označeny QR kódem (z domácností i od 
ekonomických subjektů) nebudou k výsypu do svozové-
ho vozidla akceptovány. Sváženy nebudou ani odpady 
položené vedle popelnic v různých pytlích, krabicích, 
taškách či jen volně pohozené. Pokud vám objem va-
šich stávajících popelnic nedostačuje, pořiďte si další 
nebo větší (a ozvěte se pro načtení dalšího QR kódu). 
Myslete ale současně na to, že lepším řešením je začít 
odpad lépe a pravidelně třídit.  
Zároveň odpovídáme na nejčastější otázky odposlech-
nuté při značení.
Co je to popelnice?
Popelnice je sběrová nádoba určená k odkládání od-
padu zbylého po vytřídění využitelných odpadů včetně 
rostlinných, objemných či stavebních. Existuje řada obje-
mových (např. 110, 120, 240, 1 100 litrů); materiálových 

(plast, pozinkovaný plech) i barevných (nejlépe černá 
barva nebo barva zinkovaného plechu) variant. Odpad 
v popelnici se nazývá SKO (směsný komunální odpad). 
V HB vlastní popelnice jejich uživatelé.
Kde všude se budou popelnice označovat QR kódy?
Postupně budou městem označeny veškeré občanské 
popelnice v Havlíčkově Brodě včetně všech jeho míst-
ních částí a prostřednictvím Technických služeb Havlíč-
kův Brod (TSHB) popelnice fyzických osob podnikajících 
a právnických osob, které TSHB svážejí. Popelnice sváže-
né přímo jiným subjektem město značit nebude.
Před několika dny jsme zkolaudovali rodinný dům, po-
pelnici jsme již zakoupili, avšak zatím tu nemáme trva-
lé bydliště. Máme i přesto popelnici označit a připravit 
ji ke svozu?
Ano, je třeba ji označit, trvalé bydliště v první fázi tohoto 
projektu nehraje roli.

Jak zamezit tomu, aby u popelnicového stání zastavilo 
auto, někdo cizí sem vysypal odpad a odjel?
Každý vlastník popelnice sám zodpovídá za nakládání 
s touto nádobou a jejím obsahem. Za provedení výsypu 
do svozového auta a případné poškození nádoby tímto 
úkonem odpovídá svozová společnost. Vlastníci si velmi 
často nádobu zabezpečují (například zamykáním).
Jaký bude postup, když dojde k zásadnímu poškození 
popelnice?
Za stav popelnice odpovídá její vlastník, nepřevedl-li 
svoje povinnosti smluvně na někoho jiného. Nebude-
li tedy popelnice v technickém stavu, který umožní její 
bezproblémový svoz (výsyp) bez ohrožení pracovníků či 
techniky TSHB, svoz neproběhne a problém bude muset 
vyřešit vlastník popelnice.
Pokud bude popelnice vyměněna za novou, bude na vy-
žádání na ekonomickém odboru (kontakt eo@muhb.cz)
vydán i nový QR kód, starý pak bude zneplatněn.
Až budou na vesnici separační kontejnery na vše, na co 
jsou ve městě, tak nebude problém. Zatím na vesnici 
není takový nepořádek. Ve městě se to, co se nehodí 
v bytě, hodí k popelnici nebo ke kontejnerům – na ves-
nici to takhle nefunguje.
Separační stání umisťujeme i do místních částí HB. Po-
kud máte konkrétní připomínku k nedostatku separač-
ních kontejnerů v konkrétním místě, napište nám na 
adresu ozp@muhb.cz.
Zatím nemáme přiděleno číslo popisné – bude na naši 
nádobu též nalepen QR kód – máme ji nějak označit?
Ano, ozvěte se, prosím, na email eo@muhb.cz a bude 
vám přiděleno vygenerované provizorní číslo.
Proč se značení popelnic QR kódem provádí?
Hlavním důvodem je oddělení občanských popelnic 
a popelnic právnických osob a také postupné zjišťování 

zaplněnosti popelnic v návaznosti na jejich evidovaný 
základní objem. Po označení budou vyváženy pouze po-
pelnice označené QR kódem, tedy ty, které bude možné 
při svozu načíst. Cílem je přesné zmapování produkce 
SKO občany a právnickými osobami v různých lokalitách. 
Dlouhodobě bude město usilovat o to, aby se co nejví-
ce odpadu z popelnic přesunulo do separace surovin, 
což by mělo umožnit pomalejší zvyšování občanských 
poplatků za odpady, než by tomu bylo v opačném pří-
padě díky nové odpadové legislativě a její snaze zamezit 
zbytečnému skládkování SKO postupným zdražováním 
skládkovacích poplatků. Více k tématu zde http://www.
muhb.cz/odpady%2Da%2Dsvoz%2Dodpadu/ds-6376/
archiv=0.
Popelnic pro komunální odpad máme 5 ks a vchodů 
s číslem popisným je 8. Může být jedna popelnice 
označena dvěma vchody?
Ano, je-li 1 nádoba určená pro dva vchody, je třeba 
označit, pro které. Pracovníci ji po označení kódem při-
řadí ke konkrétnímu vchodu. 
Jednotlivá SVJ jsou právními subjekty. Má být tedy na 
jejich popelnicích vyznačeno též IČO?
IČO není pro potřeby systému u SVJ v tomto případě po-
třeba, jde o občanské odpady, které jsou hrazeny míst-
ním poplatkem.
Vzhledem k tomu, že v naší lokalitě došlo k výraznému 
zvýšení počtu obyvatel, a tím tedy i množství odpadu, 
nebude zřejmě již dostačovat počet popelnic. Můžeme 
další přikoupit a také označit, i když to nestihneme 
v tomto měsíci? A po nákupu třeba informovat úřad, 
že se počet popelnic změnil a domluvíme se na ozna-
čení QR kódem?
Ano, při navýšení počtu nádob v budoucnu je třeba 
nové nádoby vždy označit QR kódem, o který může-
te zažádat na ekonomickém odboru města (kontakt  
eo@muhb.cz). V každém případě je nutné mít všech-
ny nádoby označené. Neoznačené nebudou vyváženy. 
Množství popelnice nemá vliv na výši místního poplatku 
za odpady (zpětnou vazbou proti zbytečnému počtu po-
pelnic je jejich pořizování výhradně na vlastní náklady).
Jak to bude v případě, že mám dvě popelnice a QR kó-
dem jste označili jen jednu z nich?
Jak je zveřejněno, je třeba popelnici přistavovat po ce-
lou dobu vždy v den svozu bez ohledu na to, zda již je 
označena; označování a načítání bude probíhat opako-
vaně a nezáleží na tom, zda jsou již označeny jiné popel-
nice. Pokud by nebyla popelnice označena do 5. listo-
padu, obraťte se na ekonomický odbor města (kontakt  
eo@muhb.cz).
Po svozu mám již popelnici označenu čárovým kó-
dem. Musím ji znovu vystavovat ke každému dalšímu  
svozu?
Není to nutné. Vystavujte ji pouze, až ji budete potřebo-
vat skutečně vyprázdnit.
Máme popelnici řádně označenu číslem popisným, při 
aktuálním svozu byla vysypána, ale nebyla označena 
QR kódem. Popelnice sousedů však označeny byly. 
Jaké je vysvětlení?
Označování probíhá postupně a opakovaně a nezá-
leží na tom, které popelnice byly označeny právě nyní 
a které budou označeny při příštích svozech. Stále 
platí, že je nutné je ke svozu přistavovat po celý měsíc 
bez ohledu na naplněnost a neuklízet je hned po prů-
jezdu svozového vozu, protože označovací tým nemusí 
stíhat jeho tempo. Pokud přesto nedojde z nějakých 
důvodů k označení popelnice, je třeba se po 5. listo-
padu obracet na ekonomický odbor města (kontakt  
eo@muhb.cz), který příslušný QR kód spárovaný s čís-
lem popisným vydá. 

O dalších krocích, změnách a pokrocích vás budeme in-
formovat v dalším vydání tohoto periodika. Děkujeme 
vám všem za trpělivost a prosíme, třiďte odpady!

 Připravil odbor životního prostředí a ekonomický odbor
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Inzerce

pondělí–pátek | 16.00–17.00 hodin 
Havlíčkův Brod 87.9 FM | R-VYSOC

Humoriáda – zasmějte se s námi

humoriada.cz
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Seniorům nad 65 let, lidem v karanténě 
a zdravotně postiženým zajistí město 

vyzvednutí či nákup léků 
Město Havlíčkův Brod nabízí osamělým se-
niorům nad 65 let, zdravotně postiženým 
a lidem v karanténě v souvislosti s výsky-
tem nemoci COVID-19 zajištění nákupu léků 
a vyzvednutí léků na předpis (e-recept). Tato 
služba je určena obyvatelům města a jeho 
příměstských částí. Pracovníci města budou 
vybaveni příslušnými ochrannými pomůcka-
mi (roušky, rukavice, respirátory, dezinfekce). 
Vyzvednutí léků si můžete objednat na tel. 
čísle 724 551 604 od pondělí do pátku mezi 
8.00 a 10.00 hod. Nákupy budou účtovány na 
základě pokladního deníku zpětně za období 
30 pracovních dnů, doručení je zdarma.

Vládní nařízení jsou vyhlášena do konce 
nouzového stavu, není vyloučeno  

jeho prodloužení 
Od čtvrtka 22. 10. vstoupila v platnost v souvislosti 
se šířením nemoci COVID 19 nová vládní nařízení, 

která by měla přispět ke zlepšení situace a zame-
zit kolapsu zdravotnického systému.  Vláda svým 
usnesením zakázala volný pohyb osob po území 
celé České republiky. Ze zákazu existuje několik 
výjimek, a to především cesty do práce, za rodi-
nou, nákupy základních životních potřeb či cesty 
do zdravotnických zařízení. Stejně tak se zakazu-
je i maloobchodní prodej a poskytování služeb 
v provozovnách. Otevřené zůstávají potraviny, 
prodej pohonných hmot, drogerie či lékárny. Tato 
opatření jsou v platnosti do 3. listopadu, do kdy 
je vyhlášen nouzový stav. Není však vyloučeno, 
že dojde k jeho prodloužení. Aktuální informace 
ke všem vládním nařízením sledujte na webových 
stránkách Vlády České republiky pod odkazem 
https://www.vlada.cz/cz/epidemie-koronaviru/
dulezite-informace/mimoradna-opatreni-_-co-
aktualne-plati-180234/.

Všechny odbory Městského úřadu Havlíčkův 
Brod jsou přístupny veřejnosti pouze  

v pondělí dopoledne a ve středu odpoledne
V souvislosti se zhoršující se epidemiologickou si-
tuací nařídila vláda svým usnesením také omezení 
úředních hodin pro veřejnost. Všechny odbory 
Městského úřadu Havlíčkův Brod (budova na 
Havlíčkově náměstí, V Rámech, Na Pražské) jsou 

do odvolání přístupny pouze v pondělí od 8.00 do 
13.00 hodin a ve středu od 12.00 do 17.00 hodin. 
Prosíme veřejnost, aby omezila vstup na úřad na 
nezbytné minimum a přednostně řešila své záleži-
tosti mimo tuto dobu telefonicky nebo e-mailem. 
Aktuální informace najdete na webových strán-
kách města www.muhb.cz. 

Dopravní omezení v centru města 
skončila, na Žižkovu ulici se vrátila auta 

i autobusy MHD
Ulice Žižkova se pro řidiče otevřela 20. října, 
kdy skončila její rekonstrukce a s ní spojená do-
pravní uzavírka. O den později se na své běžné 
trasy vrátily i autobusy MHD, jejichž linky jez-
dí od 21. 10. podle jízdních řádů zelené barvy 
platných od 15. 12. 2019. V době distanční vý-
uky žáků jsou dočasně pozastaveny školní linky 
a autobusy se řídí prázdninovými jízdními řády. 
Školní autobusy začnou znovu jezdit po návratu 
dětí do škol.

Czech POINT
na Městském úřadě v Havlíčkově Brodě  

V Rámech 1855, přízemí, recepce 
Po a St 7.00–17.00 h. • Út a Čt 7.00–15.00 h. 

Pá 7.00–14.00 h.
Pražská 2954, 1. patro, ohlašovna evidence 

obyvatel: Po a St 8.00–17.00 h. • Út a Čt 9.00–
15.00 h. • Pá 9.00–14.00 h.

Více informací na www.muhb.cz

Havlíčkobrodské listy jsou od začátku měsíce 
k dispozici na www.muhb.cz, Městském 

informačním centru a recepci MÚ V Rámech

Radniční okénko na kabelovce
Premiéra: každou středu ve 20.00 h.  

Reprízy: denně v 8.00, 10.00, 12.00, 14.00, 16.00, 
18.00, 20.00 a 22.00 h.

K dispozici na DVD v Krajské knihovně Vysočiny, 
www.muhb.cz a www.hbin.cz

ÚŘAD ONLINE
Přes Úřad online je možné na www.muhb.cz využít:

Elektronickou podatelnu 
Formuláře ke stažení 

 Klikací rozpočet města 
 Rezervaci termínu svatby 

Rezervaci prostor na Staré radnici 
SMS Infokanál 

Elektronické podání vůči živnostenskému úřadu 
z počítače podnikatele 

Zjištění vyhotovení řidičského průkazu 
Připravené občanské průkazy a pasy k vyzvednutí 

 Dálkové objednání a zjištění stavu front na MÚ HB

INFORMACE  
pro občany, podnikatele, turisty  

najdete na www.muhb.cz

Zelená linka Technických služeb
Telefon 800 183 549

Na této lince můžete bezplatně hlásit závady týka-
jící se údržby města (osvětlení, údržba komunikací 
a chodníků, veřejné zeleně) i veškeré připomínky 
k práci Technických služeb (svoz odpadů apod.)

Inzerujte  
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy  
měsíčník radnice ZDARMA do domovní schránky  

Počet výtisků: 11 300 • Pokrytí: město Havlíčkův Brod 
Provedení: barevné, 24 stran 

Distributor: Česká distribuční, a.s. 
Číslo vychází první pracovní den měsíce.

Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (šířka 200 x výška 266 mm)  7 700 Kč 
1/2 stránky (200 x 131,5 mm)  3 900 Kč 
1/4 stránky (98,5 x 131,5 mm)  1 700 Kč 
1/8 stránky (98,5 x 64,25 mm)  800 Kč 
zvýraznění (47,75 mm x dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  1,50 Kč

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF • Tiskové rozlišení: 300 dpi • Barvy: CMYK • Bez 

spadávek a ořezových značek 
Přijímáme inzeráty v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou 

inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc do 10. v měsíci. 
Platba hotově při podání inzerátu nebo na fakturu. 

Objednávku i příjem inzerátu je možné přijmout 
elektronicky.

Kontakt a podrobné informace  
Městské informační centrum Havlíčkův Brod,  

tel. 569 497 353 a 357 nebo 723 444 778 
e-mail: hblisty@muhb.cz, adolezalova@muhb.cz

Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent

Co, kdy, kde
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Pracovníci charitních  
nízkoprahů nově vyráží  
za mladými do terénu

Do září letošního roku fungovaly v Havlíč-
kově Brodě a ve Světlé nad Sázavou dva 
nízkoprahové kluby, kam se mohli mladí 
vydat. Nově to ale může být i naopak. 
Pracovníci charitních nízkoprahových za-
řízení BAN! a eNCéčko vyráží do přiroze-
ného prostředí klientů, do ulic a stávají se 
z nich tzv. streetworkeři.
„Streetwork je metoda sociální práce 
na ulici, na hřišti, nádraží nebo v parku 
– v přirozeném prostředí cílové skupiny, 
tedy mladých lidí, kteří potřebují sociální 
poradenství a pomoc,“ vysvětluje vedou-
cí nízkoprahového klubu BAN! Karel Ko-
lář, který se spolu se dvěma kolegyněmi 
vydává do ulic Havlíčkova Brodu každou 
středu od 15.00 do 18.00 s logem ozna-
čeným zeleným batohem na zádech. 
Vytipovávají vhodné lokality, kde se děti 
a mladí ve věku od 8 do 20 let pohybují 
a oslovují potenciální klienty. „V praxi to 
vypadá tak, že navštěvujeme konkrétní 
místa, s dětmi pracujeme, něco si s nimi 
zahrajeme, popovídáme si, a tak vyhle-
dáváme skupiny a jednotlivce, kteří jsou 
v nepříznivé sociální situaci a stylem své-

ho života nebo trávením volného času 
mohou být ohroženi negativními soci-
álními jevy nebo sociálním vyloučením, 
a následně jim nabízíme pomoc,“ vysvět-
luje Karel Kolář.
Do terénu už vyrazily i pracovnice eN-
Céčka – nízkoprahového centra pro děti 
a mládež ve Světlé nad Sázavou, které 
pracují s klienty ve věku od 10 do 21 let. 
„Byly jsme na hřištích nebo ve skatepar-
ku. Hrály jsme spoustu her, například 
i fotbal, který je u našich klientů velmi 
populární. Se zájemci jsme si povídaly, 
tvořily přezdívky. Cílem je propojit terén 
s prací v klubech a doplnit chybějící díl 
skládačky naší práce,“ doplňuje vedoucí 
eNCéčka Aneta Strachotová. Její tým vy-
ráží do ulic také každou středu od 15.00 
do 18.00 hodin. „Ulice není jen místo, kde 
se odehrávají různé problémové jevy, ale 
pro nás je prostředím, kde aktivně pracu-
jeme,” dodává Aneta Strachotová.

Práce v terénu je pro nízkoprahy 
posun vpřed

Rozšíření práce charitních nízkopraho-
vých klubů do terénu reaguje na potře-
by mladých. Když je venku hezké počasí, 
děti a mladí se logicky pohybují venku, do 
vnitřních prostor klubů je to netáhne. Na-
opak venku mají pracovníci nízkoprahů 
více možností, jak s nimi pracovat, proces 
socializace je jednodušší. Je to jeden z dů-
vodů, rozhodla  posunout služby tímto 
směrem.  
 Monika Brothánková
 Oblastní charita Havlíčkův Brod
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Vzhledem k současným nařízením vlády sledujte, prosím, aktuální program akcí  
na webových stránkách Přírodovědného centra.
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Od každého trochu
Slovo zastupitele

Vážení občané Havlíčkova Bro-
du a příměstských částí, dostala 
jsem za úkol napsat svůj názor za-
stupitelky na práci a dění v našem 
městě. 
V zastupitelstvu jsem první voleb-
ní období, a to za Ženy za Brod. Do 
komunálních voleb jsem šla s tím, 
že jsem „srdcařka Brodu, a proto 
mi záleží na tom, jaké naše město 
bude, a chci se aktivně podílet na 
jeho rozvoji“. Jako nováček v za-
stupitelstvu jsem se na začátku 
potýkala s obavami, jak budu vy-
cházet s kolegy, jak z koalice, tak 
i opozice a jak se zapojím do prá-
ce výborů a komisí. 
Dnes už vím, že práce zastupitelky 
spočívá především v hledání cest, 

jak se co nejlépe a nejrychleji 
dostat k řešení problémů a najít 
co nejširší podporu pro přijatá  
řešení. 
Jsme malé město a volební pro-
gramy jednotlivých stran se v těch 
nejzávažnějších věcech shodu-
jí. Určitě všichni si přejeme, aby 
první auta po obchvatu jela už 
v roce 2022. Určitě jsme pyšní na 
krásnou budovu krajské knihovny, 
která bude už letos dělat radost 
všem čtenářům. Já osobně jsem 
ráda i za cyklostezku po levém 
břehu řeky Sázavy, která vzbudila 
řadu negativních ohlasů někte-
rých občanů, ale dnes už je hodně 
využívaná chodci, cyklisty, brusla-
ři, maminkami s kočárky atd. 
Doufám, že se podaří uskutečnit 
i další investiční záměry, které 

zlepší a zpříjemní život našich ob-
čanů, i když finanční prostředky 
na jejich realizaci se budou získá-
vat o mnoho obtížněji než v letech 
minulých. Bohužel Covid-19 zasá-
hl do našich životů i ekonomiky 
a našemu městu ubral z rozpočtu 
téměř polovinu ročních výdajů 
určených na investice. 
Já jsem ale velký optimista a pro-
to věřím, že se vše zlé v dobré ob-
rátí a příště budu psát o budování 
sociálních bytů, rozšíření kapacity 
denního stacionáře pro seniory, 
nové sportovní hale, nových par-
kovištích, komunikacích a dalších 
smysluplných investičních akcích. 
 Libuše Milichovská
 Ženy za Brod

Policie České republiky na Vysočině se rozroste o padesát policistů. 
V kraji spustila rozsáhlou náborovou kampaň

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina plánuje do kon-
ce letošního roku přijmout do svých řad padesát nových 
policistů. Od 1. října se zvýšil počet systemizovaných 
služebních míst v rámci krajského policejního ředitelství 
na 1 417, tedy o padesát systemizovaných míst více. 
Většina z padesáti nových policistek a policistů bude tak 
letos nastupovat na Vysočině k dopravní policii a posílí 
tak všech pět dopravních inspektorátů, oddělení silnič-
ního dohledu a dálniční oddělení Velký Beranov.

Navýšení systemizovaných služebních míst bylo důvodem ke spuštění masív-
ní regionální náborové kampaně, která svým obsahem i vizualizací plně ko-
responduje s celorepublikovou kampaní. V podmínkách našeho kraje jsme 
využili reklamy formou polepu na třech vozidlech MHD v Jihlavě a na dvou 
vozidlech MHD v Havlíčkově Brodě. Současně spolupracujeme s městy a ob-
cemi v rámci našeho kraje a k informacím o náboru využíváme také webové 
stránky měst a obcí, stejně jako městské a obecní zpravodaje. 
V průběhu loňského roku nastoupilo v našem kraji do služebního poměru 
celkem 65 nových policistů. Policisté nastupovali na pořádkovou, dopravní 
a cizineckou policii a naší snahou je bylo zařadit na základní útvary do míst 
blízkých jejich trvalému bydlišti. Nové policisty a policistky budeme do na-
šich řad přijímat i v letošním roce. Nástupní výše služebního příjmu policisty, 
včetně zvláštního příplatku, činí 25 720 Kč. Výše služebního příjmu se zvyšuje 
po jednom roce, tedy po absolvování základní odborné přípravy. Kromě toho 
může nově přijatý policista získat náborový příspěvek ve výši 75 000 Kč.
Krajské ředitelství policie kraje Vysočina nabízí možnost stát se příslušníkem 
Policie České republiky mladým lidem, kteří mají minimálně středoškolské 
vzdělání ukončené maturitní zkouškou, jsou fyzicky i psychicky zdatní a od-
vážní. V současné době přijímáme do služebního poměru nové policisty a po-
licistky, kteří mohou být služebně zařazeni především v rámci služby dopravní 
policie, ale početní stavy doplňujeme také v rámci pořádkové nebo cizinecké 
policie. 
V našich řadách uvítáme uchazeče, kteří trvale žijí v Kraji Vysočina a kteří bu-
dou vnímat práci policisty jako své budoucí celoživotní poslání. Policistou by 
se měl stát takový člověk, který chce ve svém životě zastávat a ctít zákon, 
přistupovat individuálně a spravedlivě ke každému občanovi a soustavně 
prohlubovat své znalosti a odbornou kvalifikaci. Hledáme nové kolegy a ko-
legyně, kteří by se chtěli podílet na zlepšování bezpečnostní situace a veřej-
ného pořádku v našem kraji, dohlíželi by na bezpečnost na silnicích a bojovali 
by společně s námi proti kriminalitě. Uchazečům nabízíme stabilní finanční 
ohodnocení, příspěvky na dovolenou, šest týdnů řádné dovolené, odchodné, 
výsluhový příspěvek a řadu dalších výhod.
Každý zájemce o přijetí do služebního poměru musí splňovat základní před-
poklady – musí být starší 18 let, bezúhonný a především být zdravotně, 
osobnostně a fyzicky způsobilý k výkonu náročné služby. Uchazeč nesmí být 
členem politické strany nebo politického hnutí a nemůže vykonávat živnos-
tenskou nebo jinou výdělečnou činnost. 
Při přijetí do služebního poměru je příslušník ustanoven na služební místo, 

pro které je stanovena služební hodnost vrchní referent se zařazením na 
příslušný základní útvar. První rok služby se všichni noví policisté řádně při-
pravují pro výkon svého budoucího povolání ve středních policejních školách 
a absolvují řízenou praxi na mateřských odděleních. V případě uchazečů, 
kteří mají kompletní právnické vzdělání a úspěšně absolvují přijímací řízení, 
je možnost realizace tzv. bočního vstupu přímo na službu kriminální policie  
a vyšetřování.
Pro bližší informace k možnostem uplatnění v rámci Krajského ředitelství 
policie kraje Vysočina nebo k podrobnostem přijímacího řízení se mohou 
zájemci obrátit přímo na konkrétní personalistky krajského ředitelství, na 
které naleznou kontakty a další podrobnější informace na webové stránce  
www.policie.cz.

Kontakty:
Krajské ředitelství policie kraje Vysočina
Vrchlického 46
587 24 Jihlava
Telefon: +420 974 261 207
Fax: +420 970 261 700
E-mail: dana.cirtkova@pcr.cz

Personalistky: 
Lenka Kvášová
Telefon: +420 974 261 407 
Mobil: +420 725 661 028
E-mail: krpj.nabor@pcr.cz, lenka.kvasova@pcr.cz
Kamila Škrháková
Telefon: +420 974 261 406 
Mobil: +420 727 914 663
E-mail: kamila.skrhakova@pcr.cz
 Martin Hron 
 tiskové oddělení Krajské ředitelství policie Kraje Vysočina

Pro naše bezpečí
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Hroši slaví mistrovský ti tul
Poslední hrací víkend této sezóny proměnili brodští  so� balisté ve zlaté žně, když nej-
dříve muži po třetí  v historii ovládli naši nejvyšší soutěž a o 24 hodin později zvítězili 
v Brně i mladí Hrošíci, když zvítězili v žákovské lize. Pro klub to byly mistrovské ti tuly 
s pořadovými čísly 52 a 53. Titul v mužské Extralize je mimořádně cenný, Hroši ovládli 
nejvyšší soutěž v letech 2016 a 2017 a k třiceti letému výročí klubu si dali jako ten 
nejlepší dárek zlatý hatt rick. 
Po prvním fi nálovém víkendu vedli Hroši nad Chomutovem 2:0 na zápasy a ke třetí mu 
souboji tak cestovali na hřiště soupeře s prvním matchballem. Poslední krok se ukázal 
podle očekávání nejtěžším. Chomutov hned v první směně dokázal poprvé proti  Mi-
chalu Holobrádkovi ve fi nále skórovat, byl to ale naštěstí  jeho první a poslední úspěch 
ve fi nálové sérii. Hroši ve třetí  směně potrestali chybu v obraně Chomutova dvěma 
doběhy a otočili stav zápasu na 2:1. Přestože se Hrochům tentokrát v útoku příliš 
nedařilo,  jendobodové vedení bránili až do poslední směny. V ní dal razítko na ti tul 
sólo homerunem David Mertl. Dohrávka zápasu už byla zcela v režii Michala Holob-
rádka, který sám vyřadil poslední tři pálkaře domácích a odstartoval oslavy mistrov-
ského ti tulu.

Adam Hromádko mistrem republiky ve slalomu
Havlíčkobrodský rodák Adam Hromádko reprezentující barvy HB SKI TEAMu získal po-
slední zářijový víkend ti tul mistra republiky ve slalomu speciál na travních lyžích v kate-
gorii mužů. Adam nikdy neměl tak příznivé podmínky k tréninku jako jeho konkurenti  
ze zbytku republiky, a proto je toto vítězství o to sladší a cennější. Svojí skvělou formu 
potvrdil ještě bronzovou medailí v obřím slalomu. Třešničkou na dortu je i celkové 
druhé místo v Českém poháru v travním lyžování. Foto: Petra Ivánková

Aerobikové týmy sti hly v září posbírat medaile
Po zrušení jarní části  sezóny se havlíčkobrodské aerobikové kluby po prázdninách ko-
nečně dočkaly startu soutěží. BM Fitness se první letošní závody povedly na jedničku, 
když si každý ze soutěžních týmů přivezl medaili. Nejmladší kategorie 8–10 let a ka-
detky 11–13 let vybojovaly stříbro. V juniorské kategorii 14–16 let měl klub dva týmy, 
z nichž jeden bral zlatou a druhý stříbrnou. Zástupci nejstarší kategorie 17 a více let 
k úspěchům svých týmových kolegů přidali bronz.
TSM Fanati c reprezentovaly dvě dvojice v dospělé kategorii žen (sportovní dvojice) 
sesterské duo Kateřina a Kristýna Doležalovy, které v září v Pardubicích obsadily dru-
hou příčku a první říjnový víkend v Lounech vybojovaly zlaté medaile. Kateřina Do-
ležalová je zároveň trenérkou sportovního aerobiku, a tak měla velkou radost nejen 
z vlastního umístění, ale také z 5. a 4. místa dua Klára Kubíčková, Veronika Kubátová 
a dobrého výkonu začínajících děvčat Zuzany Žákové a Anny Třeti nové, které startova-
ly jako jednotlii z kadetské a juniorské kategorie.

Do kategorie fi tness step kvůli zdravotním problémům vyslal Fanati c z pěti  týmů pou-
ze dva. Největší deseti členný kadetský tým, který letos závodí s choreografi í na hudbu 
z fi lmu The greatest showman, vybojoval stříbrné medaile. Premiérové zlato si pak za 
svůj výkon přivezl stepový tým ve věkové kategorii 28+ složený z maminek a bývalých 
závodnic, které stejně jako kadety připravuje trenérka Kateřina Lišková.

Skvělý úvod sezony stolních tenistů HB Ostrov
Stolní tenisté HB Ostrov Havlíčkův Brod se na začátku září po čtyřech letech vráti li do 
české Extraligy. Posílený tým manažera Miroslava Jinka si lepší úvod sezony nemohl 
přát. Trojlístek bývalých českých reprezentantů Tomáš Tregler, Michal Obešlo, Dmitrij 
Prokopcov doplněný reprezentantem do 21 let Radkem Skálou ještě neklopýtl. Favo-
rizovaný HB Ostrov vyhrál všechna čtyři utkání a po čtyřech kolech je společně s TTC 
Ostrava 2016 na čele tabulky s plným počtem dvanácti  bodů a skórem 12:2.
Naposledy si stolní tenisté HB Ostrov v domácí Birell Aréně poradili za necelých deva-
desát minut s Havířovem hladce 3:0. „Chtěl bych hráčům poděkovat za jejich bojov-
nost. V minulých kolech to nebylo z naší strany zrovna přesvědčivé. Dneska jsem ale 
viděl, jak bojují o každý míček, a to se mi moc líbilo,“ zhodnoti l televizní zápas trenér 
Bohumil Vožický.
Výborně si v úvodu mistrovské sezony 2020/2021 vedou i další týmy HB Ostrov Hav-
líčkův Brod. O posledním mistrovském víkendu sehrály celkem dvanáct utkání v sedmi 
různých soutěžích, od extraligy až po regionální přebory. A zrodila se úctyhodná bilan-
ce: jedenáct  výher – jedna remíza – žádná porážka. 

Fotbalová divize se po deseti  kolech zastavila
Nepříznivá epidemiologická situace a s ní související nařízení vlády zastavily i rozjetou 
divizní sezónu havlíčkobrodských fotbalistů. Ti do omezení sti hli odehrát osm zápasů, 
ve kterých posbírali 14 bodů. Slovan v sedmém kole remizoval v Bystřici nad Pernštej-
nem 0:0. Zápas osmého kola se Starou Říší byl odložen. Naposledy se Slovan předsta-
vil v domácím zápase s Hodonínem, kterému podlehl 1:4.

Hokejová sezóna hlásí po měsíci stopku
Hned začátek druholigové sezóny Bruslařů ovlivnila pandemie koronaviru, zápas 
prvního kola s Pískem byl kvůli soupeřově karanténě odložen. Následujících pět kol 
odehráli svěřenci trenéra Konečného podle plánu. Ve třech zápasech slavili vítězství 
(Tábor – BK HB 4:5p, BK HB – Klatovy 4:2, Příbram – BK HB 1:3) a oplakali dvě prohry. 
BK HB – Cheb 3:6, Kobra – BK HB 6:2). Po pěti  odehraných zápasech tak Bruslařům 
patřila v tabulce skupiny Jih s osmi body třetí  příčka.
 Stránku připravil Ondřej Rázl

E: T:

PUŠKAŘSTVÍ STANĚK

Inzerce



13LISTOPAD 2020

Akce ve městě

Mateřské centrum ZVONEČEK
Rubešovo nám. 171, tel. 777 736 068, 569 428 438,  
www.facebook.com/MaterskecentrumZvonecek, www.hb.charita.cz, 
zvonecek@charitahb. Vedoucí služby: Anna Doleželová, pravidelný 
program Po–Pá 8.00–12.00 h. Další akce na fb.
10.11. 10.00 – Homeopatie na téma Podzimní deprese – poraden-
ství a individuální konzultace se Zuzanou Novou.
10.11. 16.00 – „Jak s nimi“ – prohloubení rodičovských dovedností, 
když jsou děti v emocích s Mgr. Veronikou Hejhalovou.
12.11. 16.30 – Základy výživy – zamyšlení a povídání s nutriční tera-
peutkou Mgr. Terezou Vrábelovou
19.11. 08.30 – Kurz zdravého životního stylu s hlídáním dětí. Preven-
ce deficitu vitamínu D. Prevence zvládání stresu. Prevence nádoro-
vých onemocnění.
20.11. 18.00 – Emoční inteligence v každém z nás – přednáška a po-
vídání s Mgr. Miluší Menšíkovou. Na modelových situacích ukážeme 
vliv rodové energie – rodinné konstelace. 
21.11. 09.00 – Rodinné konstelace a emoční inteligence – aneb při-
jetí všeho, co k nám přichází. Jednodenní prožitkový seminář s Mgr. 
Mílou Menšíkovou.
24.11. 09.30 – Resuscitace a zásady poskytování první pomoci – 
interaktivní seminář s praktickým výcvikem s Petrem Doležalem 
záchranářem nemocnice HB.

Kavárna Ve Vile
Masarykova 2190, www.kavarnavevile.cz
10. 11. – Národním parkem MANU v Peru – exkurze do Amazonské 
přírody ve vyprávění, fotografiích a nahrávkách zoologů manželů 
Bezděčkových, začátek v 19.00 h., vstupné 70 Kč
17. 11. – Přes BALKÁN do GRUZIE a zpět – příhody cestovatele Jana 
Mráze a jeho malého VW Polo. Začátek v 19.00 h., vstupné 70 Kč
24. 11. – MAURITIUS – tropický ostrov v Indickém oceánu ve vy-
právění, fotografiích a nahrávkách zoologů manželů Bezděčkových, 
začátek v 19.00 h., vstupné 70 Kč

Galerie výtvarného umění v Havlíčkově Brodě 
23. 10. 2020 – 3. 1. 2021 – výstava Procházet temným lesem. Ob-
razy, kresby, fotografie František Škrabánek (1901–1974), Věroslav 
Škrabánek (1928–1963), Věroslav Škrabánek (1957). Výstava tvorby 
malíře Františka (1901–1974), malíře, grafika a fotografa Věroslava 
(1928–1963) a fotografa Věroslava ml. (*1957), jejichž životy a dílo 
jsou nedílně spojeny s Vysočinou. Výstava bude současně instalová-
na v Muzeu Vysočiny Havlíčkův Brod.
Podzimní výtvarné dílny:
5. 11. 16 h. – Šperky z křišťálové pryskyřice (vlastnoruční výroba 
moderních šperků z lité pryskyřice); cena 150 Kč / osoba
12. 11. 16 h. – Tiffany (výroba skleněných pájených dekorací a šper-
ků); cena 250 Kč / osoba 
26. 11. 16 h. – Adventní věnce (vázání tradičních vánočních věnců); 
cena 250 Kč / osoba
Dotazy a rezervace dílen Mgr. Tereza Krejčová,  
t.machovcova@galeriehb.cz, tel. 569 427 035

AZ Centrum – Středisko volného času
Rubešovo nám. 171, tel. 569 427 874, 569 426 248,  
e-mail: ddm@hbnet.cz, www.azcentrumhb.cz
Spuštěna nejširší nabídka zájmových kroužků v Havlíčkově Brodě. 
Podrobné info naleznete na našich stránkách www.azcentrumhb.cz.  
Začali jsme od poloviny září, ale stále máme ještě pár volných míst. 
Tak pokud ještě nevíte, jaký kroužek pro Vaše dítko, koukněte na 
naše stránky a hlaste se.
Přijďte navštívit naše loutkové divadlo
Program loutkového divadla „Kráťa“ – sezóna 2020–2021
15. 11. – Popelka
29. 11. – Čerti na hradě
Začátky představení  vždy ve 15.00 h. v divadelním sále na AZ Centru, 
vchod do divadla je z parku. Vstupné: děti 30 Kč, dospělí 40 Kč. Těší-
me se na Vaši návštěvu. 

Vzhledem k současným nařízením vlády sledujte, prosím, aktuální 
programy akcí na webových stránkách jednotlivých institucí.
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Společenská rubrika, křížovka

Brodská miminka narozená  
od 17. 9. do 12. 10. 2020

18. 9. Landsman Eduard • 19. 9. Sibera Vojtěch 
• 22. 9. Pártlová Natálie • 23. 9. Laštovička 
Dominik • 28. 9. Jirásko Oliver, Rérychová Leticie 
• 30. 9. Kadlec Miroslav, Stehlíková Nela • 5. 10. 
Dolejší Maxmilián, Vondrová Aneta • 6. 10. 
Zezuláková Monika, Šerý Vít • 7. 10. Boberová 
Jasmína, Hyžák David, Navrátilová Liliana

Sňatky konané v měsíci září 2020
4. 9. 2020
Adam Nejepínský, Praha – Kristýna Nikodemová, 
Praha
5. 9. 2020
Radek Šupita , Maleč – Veronika Jindrová, Maleč 
Vojtěch Zadražil, Moraveč, okr. Pelhřimov – Bar-
bora Mičková, HB
Jakub Stáňa, Dětmarovice – Zuzana Vacková, HB
Jan Kříž, Brno - Starý Lískovec – Kateřina Havlová, 
Lípa
Ondřej Bláha, Henčov, Jihlava – Radka Bendová, 
Černá
11. 9. 2020
Tomáš Němec, Maleč – Denisa Šrámková, Chotě-
boř, Chuchel
12. 9. 2020
Lukáš Váňa, Puklice – Monika Bauerová, Puklice
Josef Dundáček, Zbožice – Zuzana Čechová, 
Chotěboř

Martin Kudláček, Praha – Aneta Beránková, HB
Neil John Pike, Velká Británie – Miroslava Bukajo-
vá, Slovensko 
Jindřich Palán, Pavlov u Herálce – Alena Bučková, 
Pavlov u Herálce
Libor Smrčka, Dolní Cerekev – Adéla Munduchová, 
Vysoké Studnice 
18. 9. 2020
Pavel Buňat, Lípa – Andrea Neubauerová, Hum-
polec
Jiří Kopic, Lučice – Marcela Benešová, Jičín
Mykola Chomenko , HB – Alona Kozubec, HB
19. 9. 2020
Stanislav Kučírek, Bartoušov – Jana Šemíková, 
Bartoušov
Zdeněk Musílek, HB – Nikola Komárková, Herálec 
– Kamenice 
Jan Linhart, HB – Šárka Koudelová, HB 
26. 9. 2020
Tomáš Perlik, HB – Eliška Brdlíková, HB
Jakub Fikar, HB – Tereza Burdová, HB
Václav Kutlvašr, HB – Kateřina Klofáčová, Jedou-
chov

Poděkování Charitnímu domovu pro 
matky s dětmi Havlíčkův Brod

V nedávné době jsem vykonávala studijní praxi 
v Charitním domově pro matky s dětmi v Hav-
líčkově Brodě. Věděla jsem, s jakou cílovou sku-
pinou se zde pracuje, ale ve skutečnosti jsem si 

nedokázala představit, co všechno tato práce 
obnáší. Moje představa byla pouze mlhavá. 
Po zkušenosti, která se mi naskytla a za kterou 
jsem velmi vděčná, musím konstatovat, že ob-
divuji všechny pracovníky i brigádníky Charitní-
ho domova za jejich neutuchající optimismus, 
velkou dávku laskavosti, ochotu podporovat 
a uplatňovat práva svých klientů, nadšení orga-
nizovat volnočasové aktivity pro klientky i jejich 
děti. Přesvědčila jsem se nejen o smysluplnosti 
této práce, ale na druhou stranu také o její vel-
ké psychické náročnosti a především důležitosti 
profesionálního přístupu.
Tímto bych chtěla vyjádřit poděkování celému 
týmu Charitního domova pro matky s dětmi 
Havlíčkův Brod za to, že jsem mohla být na ur-
čitý čas jeho součástí a mohla jsem od všech 
pracovníků získávat mnoho praktických zkuše-
ností, které mi s ochotou po celou dobu praxe 
předávali.
 Eva Dvořáková
 studentka Vysoké školy polytechnické Jihlava

Poděkování
Rodina Hanušova děkuje Všem, kteří se zú-
častnili dne 6. 10. 2020 v obřadní síni v Hav-
líčkově Brodě posledního rozloučení s panem 
Stanislavem Hanušem, dlouholetým  zaměst-
nancem podniku Zetor Havlíčkův Brod.

V tajence je německé přísloví.

Správné znění tajenky z čísla 10/2020 – Hlupáka se neptej, poví sám.
Správnou odpověď ze 42 došlých  vylosoval místostarosta Zbyněk Stejskal.
Výhercem je Jaroslav Pecina.
Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. dne v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 580 61 Havlíč-
kův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v HB listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná odměna k vyzvednutí na Městském informačním centru, 
Havlíčkovo nám. 57 v pracovních dnech v 9–17 hodin. 

Inzerce
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Inzerce

REKONSTRUKCE BYTOVÝCH

A PANELOVÝCH DOMŮ

ZATEPLOVÁNÍ RODINNÝCH

DOMŮ

SANACE STARÝCH

ZATEPLOVACÍCH SYSTÉMŮ

REKONSTRUKCE BALKONŮ

A LODŽIÍ

FASÁDY, ČIŠTĚNÍ FASÁD

A STŘECH

ZÁVĚSNÉ OCELOVÉ BALKONY

A BETONOVÉ LODŽIE

ZATEPLENÍ STROPŮ A STŘECH

NÁTĚRY FASÁD

V Údolí 689
Ždírec nad Doubravou

tel.: 607 804 148
e-mail: f.valis@seznam.cz

www.zateplenidomu-valis.cz
www.stavavalis.cz
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PRODEJ ZATEPLOVACÍCH SYSTÉMŮ,
BAREV A OMÍTEK CAPAROL

Veterinární ordinace 
 

773 617 856 
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